
1 

 

  PROTOKÓŁ Nr 5/2020 

posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 14 sierpnia 2020 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 1300 – 1340 

Prowadzący posiedzenie: radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący 

Komisji. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz (Przewodniczący) 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK Jerzy 

- PAC Jerzy 

oraz 

- Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI 

 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI przywitał również przybyłego 

na posiedzenie komisji Pana (…). 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu Nr 4/2020  posiedzenia komisji w dniu 1 lipca 2020 r.  

2. Sprawozdanie z realizacji planów pracy komisji Rady Gminy za I półrocze 2020 roku. 

3. Zaopiniowanie materiałów na XIX Sesję Rady Gminy, zwołaną na dzień 

18 sierpnia 2020 r.: 

a) Informacja o spływie podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do budżetu gminy 

za 2019 rok i I półrocze 2020 r.; 
b) Projekt  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok, 

c) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu 

(„Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1575B wraz z przebudową  mostu na 

rzece Strabelka”); 
d) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu 

(„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1611B Bielsk Podlaski-Widowo w zakresie budowy 

chodnika”); 
e) Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Bielsk Podlaski na rok szkolny 2020/2021; 

f) Projekt uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej w Augustowie od 

obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych; 
4. Sprawy bieżące. 

 Do odczytanego porządku posiedzenia uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1)  
- Do protokołu Nr 4/2020 posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Rady Gminy 

Bielsk Podlaski w dniu 1 lipca 2020 r.  uwag nie zgłoszono. Jego treść została przekazana 
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radnym w formie elektronicznej. Komisja przyjęła protokół jednogłośnie w głosowaniu 

jawnym. 

- Nie zgłoszono żadnych uwag do przekazanego radnym w formie elektronicznej protokołu  

XVIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 3 lipca 2020 r.  

 

Do pkt 2)  
Sprawozdanie z realizacji planów pracy komisji Rady Gminy za I półrocze 2020 roku - 

stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu.  

Tekst sprawozdania zaakceptowano. ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI  poinformował, że 

sprawozdanie zostanie odczytane podczas sesji. Przewodniczący nie udzielił głosu JANOWI 

MORDANIOWI. 

 

Do pkt 3a)  
Informacja o spływie podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do budżetu gminy za 

2019 rok i I półrocze 2020 r. - stanowi Załącznik Nr 3  do protokołu.  

Komisja nie wniosła uwag do treści informacji. Zwrócono jedynie uwagę (radny JERZY 

ONACIK) na nieadekwatną w stosunku do rzeczywistości wysokość ceny żyta ogłoszonej 

przez GUS, która nie odzwierciedla faktycznej ceny, za którą rolnicy sprzedają zboże.  

OPINIA – pozytywna bez wniosków. 

 

Do pkt 3b)  
Projekt  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok – stanowi Załącznik Nr 4  do 

protokołu.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA – pozytywna bez wniosków. 

 

Do pkt 3c)  
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu („Przebudowa z 

rozbudową drogi powiatowej Nr 1575B wraz z przebudową  mostu na rzece Strabelka”) - stanowi 

Załącznik Nr 5  do protokołu.  Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI  

wyjaśnił, że chodzi o dwie inwestycje: drogę Bielsk Podlaski-Strabla, na którą Powiat uzyskał 

dofinansowanie  (przebudowa mostu oraz części drogi) oraz drogę Rajsk-Plutycze, do której 

Gmina miała dołożyć z budżetu środki na realizację inwestycji. 

Podczas dyskusji głos zabrali: 

Radny JERZY ONACIK 

- Stwierdził, że proponowana kwota dofinansowania 767 tys. zł jest zbyt wysoka, by oddać ją 

lekką ręką.  Powiedział, że przy 6,5 mln długu, gmina nie powinna być tak rozrzutna, bo 

może zostać bankrutem. 

Radny JERZY PAC 

- Wyraził swoje krytyczne zdanie na temat realizacji inwestycji w gminie. Poinformował, że 

od jakiegoś czasu zabiega o wybudowanie drogi Łubin Kościelny – Stryki, ale ciągle nie ma 

na to pieniędzy. Wskazując na zasadność realizacji tej inwestycji powiedział o złej 

nawierzchni, która powodowała niszczenie autobusów dowożących tą trasą dzieci do szkoły. 

Równiarka, która miała naprawić nawierzchnię została na wniosek radnego skierowana na 

drogę z opóźnieniem. Radny przypomniał, że była mowa o tym, że w pierwszej kolejności 

będą remontowane drogi nie posiadające nawierzchni asfaltowej, natomiast wylewanie 

nakładek na zniszczony asfalt miało być realizowane później. Radny dodał, że chodniki są 

budowane nie tam, gdzie są potrzebne. Ciągle brakuje ich przy gminnych szkołach. Radny 

powiedział, że jest przeciwny dofinansowaniu inwestycji powiatowych. 

Radny JERZY ONACIK 

- Odnosząc się do wypowiedzi radnego JERZEGO PACA, podzielił się swoim 
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spostrzeżeniem, że tylko przy szkołach w Gminie Bielsk Podlaski nie ma chodników, nie 

zauważył natomiast braku chodników przy innych szkołach. Powiedział również, że nie został 

powiadomiony jako radny i sołtys o spotkaniu w Augustowie w sprawie inwestycji drogowej 

w kwietniu 2020 r. Powiedział, że  ponownie zwróci się z pismem, aby powiadamiać go o 

wszystkich sprawach, spotkaniach i działaniach związanych z drogami i chodnikami  przy 

miejscowości Augustowo. Dodał, że tylko od Burmistrza Miasta otrzymuje takie informacje. 

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Powiedział, że jest zaangażowany w realizację inwestycji objętej proponowaną uchwałą. 

Podkreślił, że droga Bielsk Podlaski – Strabla jest w tej chwili najważniejszą drogą asfaltową 

na tym terenie, ponieważ tą trasą są wyznaczane objazdy. 

Radny JERZY BAJENA 

- Stwierdził, że droga, której dofinansowanie przewiduje przedłożony projekt uchwały jest 

rozszerzeniem frontu inwestycyjnego. Zdaniem radnego należy realizować inwestycje już 

rozpoczęte. Mówiąc o tym, przypomniał, że zabiega o dokończenie drogi powiatowej do 

stacji PKP w Podbielu, ponieważ dotychczas wykonano tylko połowę drogi.  

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Wyjaśnił, z czego wynika fakt remontowania części dróg powiatowych. Wiąże się to z tym, 

że Powiat pozyskał dofinansowanie na mosty i stara się te środki wykorzystać, stąd nie ma 

możliwości przy takich projektach wyremontować całego odcinka drogi. Przyznał, że każda 

droga jest ważna, ale nie zawsze są możliwości przeprowadzenia remontu. Przypomniał, że 

gmina zawsze dokładała ze swojego budżetu środki na inwestycje drogowe realizowane przez 

Powiat. 

Radny JERZY PAC 

- Zwrócił uwagę, że na drodze krajowej nr 66 (Łubin Kościelny) dochodzi do wielu 

wypadków, ale brak jest objazdów dla samochodów, które przejeżdżają tą trasą. Zasugerował 

też zorganizowanie w Łubinie Kościelnym posiedzenia Komisji, żeby „znaleźć” dobrą drogę 

do przejazdu kombajnem na pole. Radny przypomniał fakt dofinansowania przez gminę 

budowy mostu na rzece Orlanka. Radny uznał tą decyzję za niewłaściwą, ponieważ było 

wiadomo, że ta droga zostanie przekwalifikowana na wojewódzką. 

Radna ALINA KORSZAK 

- Wskazała na istotę i zakres działania Komisji Oświaty, której radni są członkami. 

Podkreśliła, że dzieci w gminie nie mają chodnika przy szkołach, a uczniowie z Augustowa, 

mieszkający w dalszej odległości od szkoły, nie są zabierane przez autobusy szkolne. 

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Podsumowując dyskusję, zwrócił się do członków komisji o sformułowanie konkretnych 

pytań, które należałoby przekazać Pani Wójt. Wobec braku zgłoszeń, Przewodniczący 

sformułował wniosek o pozytywne zaopiniowanie przedłożonego projektu uchwały, 

podkreślając, że każda inwestycja jest ważna, a do tej pory była zgodność radnych co do 

dofinansowania. W tym przypadku również to dofinansowanie było wstępnie z Powiatem 

uzgodnione. 

W głosowaniu jawnym większością głosów (1 głos „za”, 4 głosy „przeciw”) wniosek został 

zaopiniowany negatywnie. Po zakończeniu głosowania Przewodniczący Komisji powiedział, 

że jest zawiedziony taką postawą radnych, ponownie przypomniał, że dotychczas  inwestycje 

powiatowe były dofinansowywane z budżetu gminy. 

OPINIA – negatywna. 
 

Do pkt 3d)  
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu 

(„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1611B Bielsk Podlaski-Widowo w zakresie budowy 

chodnika”) - stanowi Załącznik Nr 6  do protokołu. 
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W głosowaniu jawnym większością głosów Komisja zaopiniowała pozytywnie przedłożony 

projekt uchwały.  

OPINIA – pozytywna bez wniosków. 

 

Do pkt 3e)  
Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Bielsk 

Podlaski na rok szkolny 2020/2021 - stanowi Załącznik Nr 7  do protokołu. Do projektu 

uchwały nie zgłoszono pytań, uwag, ani zastrzeżeń. 

OPINIA – pozytywna bez wniosków. 

 

Do pkt 2f)  
Projekt uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej w Augustowie od 

obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 

opiekuńczych - stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu.  

Radny JERZY BAJENA zgłosił wniosek o przygotowanie na sesję informacji o skutkach 

finansowych zwolnienia Dyrektora Szkoły Podstawowej w Augustowie z obowiązku 

realizacji pensum. 

W głosowaniu jawnym wniosek jednogłośnie został przyjęty przez komisję i zostanie 

przekazany Wójtowi Gminy do realizacji. 

Radny JERZY PAC 

- Zgłosił potrzebę zwolnienia z obowiązku realizacji pensum również Dyrektora Szkoły 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym. Radny podkreślił, że Pani Dyrektor 

również ma dużo zadań, wiele dobrego robi dla szkoły, ale przez to nie zawsze prowadzi 

zajęcia lekcyjne i trzeba wprowadzać zastępstwa za Panią Dyrektor. Komisja zwróciła uwagę, 

że Pani Dyrektor nie składała wniosku o zwolnienie z pensum. 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek przedłożony przez Wójta Gminy. 

W głosowaniu jawnym większością głosów (3 głosy „za” 2 „wstrzymujące się”) wniosek 

zaopiniowano pozytywnie. 

OPINIA – pozytywna (wniosek o informację uzupełniającą). 
 

Do pkt 4) 
W sprawach bieżących:  

Przewodniczący Komisji  ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI udzielił głosu Panu (….), 

którego wypowiedzi dotyczyły następujących spraw: 

- Odnośnie informacji o wpływach z podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do 

budżetu gminy za rok 2019 i I półrocze 2020 r. stwierdził, że nie podano podstawy prawnej 

jej sporządzenia. Przytoczył treść art. 37 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 

publicznych, który zobowiązuje zarząd jednostki samorządu terytorialnego do podawania do 

publicznej wiadomości kwartalnych informacji o wykonaniu budżetu j.s.t., wskazując również 

zakres, jaki ta informacja powinna obejmować i jaką treść podaje się do publicznej 

wiadomości. Stwierdził, że każda informacja wychodząca z urzędu powinna mieć podstawę 

prawną. 

- Odnośnie sprawozdania z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski za I 

półrocze 2020 r., zwrócił uwagę, że był uczestnikiem prawie wszystkich posiedzeń komisji 

(nie odnotowano tego faktu). Mówiąc o tym, przytoczył treść ostatniego akapitu 

sprawozdania (omówienie zagadnień będących przedmiotem posiedzeń komisji – dostępne w 

protokołach zamieszczonych w BIP, informacja o udzielonych odpowiedziach na zgłoszone 

pytania i wnioski, informacja o osobach uczestniczących w posiedzeniach komisji, 

frekwencja radnych na posiedzeniach). Nawiązując do informacji o 100% frekwencji radnych 

zwrócił uwagę, że informacja nie odzwierciedla stanu faktycznego, ponieważ na posiedzeniu 

komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej (w dniu dzisiejszym) był nieobecny 
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radny ANDRZEJ BOROWSKI (Przewodniczący Komisji). W dalszej części posiedzenia, 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI wyjaśnił, że sprawozdanie dotyczy 

pracy komisji w okresie I półrocza 2020 r. (I-VI 2020 r.), więc wskazana przez (….) 

nieobecność nie mogła być w nim ujęta). 

-   (…..) zwrócił się do Przewodniczącego Komisji ANATOLA GRZEGORZA 

TYMIŃSKIEGO z prośbą o zwołanie posiedzenia Komisji Oświaty w sprawie Lokalnego 

Programu Rewitalizacji (temat ująć do planu pracy komisji) i zaprosić na to posiedzenie 

wszystkie osoby uczestniczące w procedurze wypełniania ankiet i fiszek. Stwierdził, że temat 

dotycząc LPR-u „wałkuje się po cichu”. Zwrócił się z prośbą o przeprowadzenie na 

dzisiejszym posiedzeniu dyskusji na temat skargi, jaką złożył na działalność Wójta Gminy w 

zakresie sporządzania Lokalnego Programu Rewitalizacji. Chce wiedzieć, co radni sądzą o 

programie (LPR), za opracowanie którego zapłacono 40 tys. złotych. Odnosząc się do tej 

prośby, Przewodniczący Komisji poinformował, że została powołana Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji, która jest właściwa do rozpatrywania skarg.  Rozpatrzenie skargi, ani też 

Lokalny Program Rewitalizacji nie  są ujęte w porządku najbliższej sesji, więc nie podstawy 

do prowadzenia dyskusji na ten temat. 

 

 Na zakończenie radny JERZY ONACIK poinformował, że dowiedział się, że 

Augustowo jako największa wieś w Gminie Bielsk Podlaski powinna sama się 

zrewitalizować. 

 

W związku z tym o godz. 1340  posiedzenie zostało zamknięte. 

  

Protokołowała: 

/-/Insp. Ala Wawulska 

 

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

1. /-/TYMIŃSKI A.  GRZEGORZ  

(Przewodniczący Komisji) 

........................................ 

2. /-/BAJENA Jerzy ………………………… 

 

3. /-/KORSZAK Alina …………………………. 

 

4.  /-/ONACIK Jerzy ………………………… 

  

5. PAC Jerzy …………………………. 

  

 

 


